

G

**GYAN EMMANUEL**

*Teacher of university. Department head of cellular hematology and therapy to the CHU of Tours*



France



© CRÉDIT PHOTO

**Emmanuel GYAN** was born in 1972 in Ghana of a Ghanaian father and a French mother. During his second year at med school, he passes the Ecole Normale Supérieure (Paris) exam, and therefore integrates the class of 1992, in parallel to his medical studies. At the Ecole Normale Supérieure, he reads cell biology and physiology (Paris VI University). As an intern, he specialized in clinical hematology and obtained his diploma of specialized studies and his doctorate in medicine in 2000 (University Lille II). In a period peppered with social conflicts, Emmanuel embarked on a union struggle and in 1998, took over the presidency of the Association of Interns in Exercise of Lille Hospitals. After eleven years of hard work, Emmanuel received his Diploma of Advanced Studies in microbiology with a major in fundamental virology in 2001 (Pasteur Institute) and took the position of assistant head of clinic at the hospital of Cochin (Public Assistance Hospitals of Paris). For three years, he is involved in the development of innovative strategies in the field of blood cancers, within the GELAMS scientific group (West East Group of Leukemia and Other Blood Diseases). After his time at the clinic, he invested in

**2007** - He obtains a PhD in Biomedical Sciences

**1998** - He takes the presidency of the Association of Interns in Exercise of Hospitals of Lille.

**1990** - He enters the faculty of medicine

basic research at the Cochin Institute of Molecular Genetics where he obtained a doctorate in biomedical sciences in 2007.

2006, Emmanuel takes on the functions of hospital practitioner and gets involved in Professor Olivier Héroult's research team (LNOx Laboratory, UMR CNRS 7292). Following his success in the National University Council exam, he is registered on the list of aptitude of the Masters of Conferences of Universities-Hospital Practitioners in 2009. Senior lecturer and researcher since 2010, he is responsible of three missions: malignant hemopathy patient care, teaching hematology to students and interns, as well as research in the field of treatment of blood diseases. He also acts as medical coordinator of the regional hematology network of the Center Region, as well as the clinical research platform of the University Hospital of Tours. Author or co-author of more than 40 publications in peer-reviewed international journals, Emmanuel, a member of the French, European and American hematology societies, participates in the scientific work of the French-speaking Myelodysplasia Group, the Association for the Study of lymphomas (Lysa) and GELAMS. 🌟

G

**GYAN EMMANUEL**

*Professeur d'université.  
Chef de service d'hématologie et thérapie cellulaire  
au CHU de Tours*



France



© CRÉDIT PHOTO

**Emmanuel GYAN** est né en 1972 à Cape Coast (Ghana) d'un père ghanéen et d'une mère française. Au cours de sa deuxième année de médecine, il se présente au concours de l'Ecole Normale Supérieure (Paris), et intègre donc en parallèle à ses études médicales la promotion 1992, au sein de laquelle il suit les enseignements de biologie cellulaire et physiologie (Université Paris VI). Interne, il se spécialise en hématologie clinique et obtient son diplôme d'études spécialisées et son doctorat en médecine en 2000 (Université Lille II). Dans une période émaillée de conflits sociaux, Emmanuel se lance aussi dans une lutte syndicale et prend en 1998 la présidence de l'Association des Internes en Exercice des Hôpitaux de Lille.

**2007** - Il obtient un doctorat de sciences biomédicales

**1998** - Il prend la présidence de l'Association des Internes en Exercice des Hôpitaux de Lille.

**1990** - Il entre en faculté de médecine

Après onze années de dur labeur, Emmanuel reçoit son Diplôme d'Etudes Approfondies de microbiologie option virologie fondamentale en 2001 (Institut Pasteur) et prend le poste de chef de clinique-assistant des hôpitaux à l'hôpital Cochin (Assistance publique des Hôpitaux de Paris). Pendant trois ans, il s'investit dans le développement de stratégies innovantes dans le domaine des cancers du sang, au sein du groupe scientifique GELAMS (Groupe Ouest Est des Leucémies et Autres Maladies du Sang). Après le clinat, il s'investit dans la recherche fondamentale à l'Institut Cochin de Génétique Moléculaire où il obtient un doctorat de sciences biomédicales en 2007. 2006, Emmanuel prend les fonctions de praticien hospitalier et s'investit dans l'équipe de recherche du Pr Olivier Héroult (Laboratoire LNOx, UMR CNRS 7292). Suite à son succès au concours du Conseil National d'Université, il est inscrit sur la liste d'aptitude des Maîtres de Conférences des Universités-Praticiens hospitaliers en 2009. Enseignant-chercheur titulaire depuis 2010, il accomplit une triple mission : soin des patients atteints d'hémopathies malignes, enseignement de l'hématologie aux étudiants et internes, ainsi que la recherche dans le domaine du traitement des maladies du sang. Il exerce également le rôle de coordinateur médical du réseau régional d'hématologie de la Région Centre, ainsi que de la plate-forme de recherche clinique du CHU de Tours. Auteur ou co-auteur de plus de 40 publications dans des revues internationales à comité de lecture, Emmanuel, membre des sociétés française, européenne et Américaine d'hématologie participe aux travaux scientifiques du Groupe Francophone des Myélodysplasies, de l'Association d'étude des lymphomes (Lysa) et du GELAMS. 🌟